
 

 

Den 26. oktober 2023 blev der afholdt ordinær generalforsamling i Dansk Brætsejler Organisation - DBO 

(”DBO”). 

Mødet blev afholdt som et Teamsmøde med følgende dagsorden: 

1. Valg af dirigent. 

2. Bestyrelsen aflægger årsberetning. 

3. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse. 

4. Budget orientering. 

5. Forelæggelse af hovedlinjer for DBO’s virke i det kommende år 

(handlingsplan). 

6. Forslag fra bestyrelsen (herunder kontingentfastsættelse). 

7. Indkomne forslag. 

8. Valghandlinger: 

8.1. Valg af formand. 

8.2.  Valg af kasserer. 

8.3.  Valg af udvalgsformænd. 

a. Webmaster. 

b.  Formand for formula/slalom-udvalget, hvis der er aktivitet. 

c. Formand for wave-/freestyle udvalget, hvis der er aktivitet. 

d. Formand for PR/sponsor-udvalget, hvis der er aktivitet. 

8.4.  Valg af 2 revisorer og 1 revisor suppleant. 

9. Eventuelt 

 

Nikolaj Kruppa bød velkommen og foreslog Tine Walldén Jespersen som dirigent.  

Han oplyste, at mødet blev optaget. Ingen gjorde indsigelse. 

 

Ad pkt. 1 – Valg af dirigent 

Tine Walldén Jespersen blev valgt som dirigent. 

Hun påså, at generalforsamlingen var korrekt indkaldt, jf. vedtægterne. Dvs. indkaldelse var sket med mindst 

21 dages varsel ved bl.a. meddelelse på foreningens hjemmeside www.dbo.dk, og dagsordenen var også 

korrekt bekendtgjort. 

Hun erklærede herefter generalforsamlingen lovlig og beslutningsdygtig. 

 

Ad pkt. 2 - Bestyrelsen aflægger årsberetning 

Da generalforsamlingen afholdtes så sent, ville der både blive fortalt om 2022 og om 2023. 

Nikolaj Kruppa oplyste vedr. 2022: 

• DBO 
• 172 medlemmer (-5%) 

 

http://www.dbo.dk/


 

 

• Kapsejladsudvalget  
• Foil/Slalom: 

• “Kun” 4 DM-stævner, 29 Foil-sejladser, og ikke nok vind til IFCA Slalom 
• 45 deltagere (-7%), heraf 10 youth og 10 kvinder (+25%) 
• Ingen deltagere tilbage på FW (efter 5 års overgangsperiode) 
• Tak til vores frivillige, dommere og arrangørklubber for det store arbejde 

• Kona: 
• Nivå med 17 deltagere og DM i Rørvig blev aflyst pga for sen planlægning 

 
Nikolaj Klitgaard oplyste vedr. 2022: 

 

• Wave/Freestyle: 
• 2 stævner i 2022 i Thy 
• Forårsstævnet i Klitmøller med skarp pinsesol, bølger og ingen vind.  

• Manglende resultat, men max hygge! 
• Efterårsstævnet i Kiltmøller med vejrudsigt til Freestyle 

• Resultat i Junior Freestyle 
• Sæson uden resultater men med stor opbakning, fælleskab og sammenhold, der 

altid trækker folk til. 
 

Nikolaj Kruppa oplyste vedr. 2023: 

• Kapsejladsudvalget  
• iQFoil/IFCA: 
• Fuldt program med NM, 5 DM-stævner med 26 iQFoil-sejladser og 5 IFCA 
• 41 deltagere (-9%), heraf 14 youth (+40%) og 6 kvinder (-40%) - officielt DM for 

både youth og kvinder 
• To iQFoil DM stævner til DS Grand Prix stævner med joller (Kaløvig og Kerteminde) 
• IFCA Slalom gennemført i Ebeltoft (dog med de fleste på iQFoil udstyr) 
• iQFoil NM i Århus med 37 deltagere, heraf 11 kvinder og 12 youth/junior 
• IFCA NM i Hvide Sande aflyst grundet manglende tilmeldinger 
• Flotte internationale resultater 
• Tak til vores frivillige, dommere og arrangørklubber for det store arbejde 

• Kona: 
• Nivå med 17 Deltagere 

 

Nikolaj Klitgaard oplyste vedr. 2023: 

• Wave/Freestyle: 
• 3 Stævner i 2023 i Thy 

• Forårs stævne i Hanstholm Støtte økonomisk af Friends Of Cold Hawaii 
• 47 deltagere, resultater i Wave A, Freestyle A, Freestyle B, 

Kvinde Wave, Junior Freestyle, Junior Wave 
• Sommer Stævne i Hastholm Støtte økonomisk af Friends Of Cold Hawaii 

• 25 deltager, mindre deltager grundet vejrudsigten. Resultat i 
Freestyle A 

• Efterårsferien i Klitmøller med Danish Open samt PWA Youth Wave Final 
• Total 60 deltager (30 deltager Danish Open & 30 deltager 

PWA Youth Wave Final) 



 

 

• Vejrudsigt som ikke kunne være bedre. Resultater i alle klasser. 
PWA Youth Boys U13, U15, U17, U20 og Girls U20, samt Wave A,  
Wave B, Freestyle A, Freestyle B, Kvinde Wave & Junior Freestyle. 

 

Stævneafholdelse for W/F blev rost som værende meget professionel og rigtig god stemning. 

 

Ad pkt. 3 – Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

Kasserer Peter Hollænder forelagde det reviderede regnskab. Herunder oplyste han, at kontingentet var på 

samme niveau som sidste år, at sponsorindtægterne reelt også var det, men at de dog var posteret 

anderledes end året før. Der var færre udgifter til slalom pga færre stævner. Wave lå på samme niveau som 

tidligere år. 

Nikolaj Kruppa tilføjede, at der i 2022 var opkrævet DKK 10.000 for meget i startgebyrer, som var i gang med 

at blive tilbagebetalt. Derfor skulle resultatet justeres med dette beløb. 

Peter Hollænder oplyste endvidere, at likviditeten var DKK 370.000 og overskuddet i 2022 på DKK 21.000, 

som dog skal fratrækkes ovenstående DKK 10.000. 

Henrik Blakskjær spurgte til, hvor mange penge, bestyrelsen mente, der skulle stå på bankkontoen for en 

forening som DBO. Der blev svaret, at man umiddelbart mente at beløbet kunne være væsentligt mindre, og 

det blev oplyst, at man tidligere havde budgetteret med at få underskud, men at det ikke altid lykkedes. 

Regnskabet godkendtes af generalforsamlingen. 

 

Ad pkt. 4 – Budgetorientering 

Der blev ikke fremlagt decideret budget, men blev oplyst, at man ønskede at fortsætte som sidste år. 

 

Ad pkt. 5 - Forelæggelse af hovedlinjer for DBO’s virke i det kommende år (handlingsplan) 

Nikolaj Kruppa oplyste vedr. iQFoil og IFCA: 

Generelt: 
• Mangel på frivillige i kapsejladsudvalget vil sandsynligvis forhindre “klassiske” DBO-
stævner i 2024 og derfor lægges op til at skille IQFoil og IFCA stævnerne mere ad, men 

der vil blive talt med både klubber og surfere om deres ønsker og bidrag.  

• Det nye kapsejladsudvalg vil arbejde for en god DM tour 

for både iQFoil og IFCA, herunder også arbejde for nogle rene IFCA-
stævner, f.eks. i samarbejde med WaterZ i Ringkøbing Fjord. 

• Store/erfarne klubber, 

der selv står for tilmelding, dommerbemanding, protestbehandling osv. kan arrangere, dvs.  
• 2-3 DS 

GP stævner i Kaløvig, Kerteminde og evt. Skælskør på delt jollebane med primært   
kurs-sejlads 

• Youth/Junior iQFoil NM med joller i Rungsted, evt. inkl. iQFoil Senior 



 

 

• Nordic Olympic Days 

• Nivå, Ebeltoft og Nyborg vil meget gerne stadig arrangere klassiske iQFoil/IFCA-stævner - 

men det kræver flere frivillige i klubber eller DBO.  

 
Udstyr: 

• Som udgangspunkt fortsætte med uændrede regler, dvs. næsten frit udstyr i både iQFoil og I
FCA Slalom 

 
Øvrigt: 

• IFCA VM 6-14. september 2024 i Hvide Sande (Junior/Youth/Senior/Masters) 
• Sailing Århus vært for iQFoil Senior VM 2025 (150 mænd + 150 kvinder)  

 
Arbejdsudkast til stævnekalender 
 
iQFoil: 

• 27-28. april Kaløvig DS GP Aarhus Spring regatta iQFoil/joller  
• 18-19. maj Kerteminde DS GP Sail Extreme iQFoil/joller 
• 28-1. september Århus Nordic Olympic Days iQFoil/joller  
•  

IFCA 
• Juni? Hvide Sande? IFCA/Bredde/Wing? 
• 6-14. september Hvide Sande VM+DM? IFCA Junior/Youth/Senior/Masters 

 
Kona?:  

• August? Rørvig DM? Kona 
 
Eventuelt: 

• 4-5. maj Nivå iQFoil/Kona/IFCA? 
• Ultimo maj? Skovshoved Highlander Cup iQFoil/joller 
• 22-28. juli Rungsted Junior Nordisk iQFoil Youth/Junior+(evt. Senior?) 
• 14-15. september Juelsminde UDM iQFoil Youth/Junior?/joller 
• 21-22. september Skovshoved Highlander Cup iQFoil/joller 
• 28-29. september Skælskør DS GP Harboe Cup iQFoil?/joller 
• 4-6. oktober Ebeltoft DM finale iQFoil/IFCA/Wing? 

 
 
Nikolaj Klitgaard oplyste vedr. Wave/Freestyle: 

• Formand: Nicolaj Klitgaard Frederiksen 
• Medlemmer af udvalget: Andreas Pedersen, Mads Bjørnå, Andreas Jørgensen og Nicolaj 
Klitgaard Frederiksen 
•  
• 2024 bliver et åbent Danmarksmesterskab med god vind, hygge og pizza. KONCEPTET! 
• Vi planlægger et forårsstævne (dato kommer), sommerstævne (dato kommer), og igen det 
klassiske efterårsstævne i uge 42 
• Det bliver officielle stævner med Dansk Sejlunions Danmarksmesterskab og 
Ungdomsdanmarksmesterskab U20 (afhængigt af deltagere) 
• A-klassen: Klassen. hvor man konkurrere om Dansk Sejlunions Danmarksmesterskab, alle kan 
deltage det plejer at være rigtig sjovt. 



 

 

• Dame-klassen: Her finder vi den bedste kvinde og kårer Dansk Sejlunions Danmarksmester 
blandt pigerne, de giver den gas på vandet og hygger sig. 
• Junior-klassen: For alle under 20 år, den bliver afholdt for drenge og piger separat, her finder 
vi Dansk Sejlunions Ungdomsdanmarksmester U20 (det år du fylder 20 kan du ikke være med 
mere, og du må op i A eller B Klassen. 
• B-klassen: For alle med fokus på sjov på vandet og uformel konkurrence, grill pølser mellem 
hvert heat (bring your own), tag fat i din kammerat, så I kan finde ud af, hvem der laver det bedst 
cut-back? 
• De to discipliner, Wave og Freestyle bliver sejlet hver for sig i ovennævnte klasser ved min. 4 
deltagere i hver. 
• Vi vil gerne have et decideret Freestyle Stævne, og søger 1 
person eller flere personer der vil dette. 
• Håber vi kan få PWA Youth som en del af vores kalender igen 2024. 

 
 
Ad pkt. 6  - Forslag fra bestyrelsen (herunder kontingentfastsættelse) 

Bestyrelsen foreslog, at kontingentet forblev uændret. Dette blev vedtaget. 

 

Ad pkt. 7 – Indkomne forslag 

Ingen. 

 

Ad pkt. 8 – Valghandlinger 

Valg af formand (Ulige, Nikolaj Kruppa): Genopstiller. Ingen modkandidater meldte sig. Nikolaj blev valgt 

uden afstemning. Der blev sagt tak til Nikolaj. 

Valg af kasserer (Lige, Peter): Ikke på valg. 
 
Valg af udvalgsformænd 

• a) Webmaster (Ulige, Danni): Genopstiller. Ingen modkandidater meldte sig. Danni Jacobsen 
blev valgt uden afstemning. Der blev sagt tak til Danni, som dog ikke var til stede. 

• b) Formand for Kapsejlads-udvalget: Bestyrelsen foreslår Tine Walldén Jespersen. Ingen 
modkandidater meldte sig. Tine blev valgt uden afstemning. Der blev sagt tak til Tine. Nikolaj 
Kruppa takkede derefter på vegne bestyrelsen Malthe for hans store arbejde i mange år for 
DBO. 

• c) Formand for WF-udvalget (Ulige, Nicolai Klitgaard): Genopstiller. Ingen modkandidater 
meldte sig. Nikolaj blev valgt uden afstemning. Der blev sagt tak til Nikolaj. 

• d) Formand for PR/sponsor-udvalget: Ingen meldte sig. Tine foreslog derefter at tale med 
Seda, som muligvis ville være interesseret i at hjælpe med dette som alm. frivillig. 

 
Valg af 2 revisorer og 1 revisor suppleant: Bestyrelsen foreslår Martin Jeppesen og Martin Funch. De blev 
valgt uden afstemning. Der blev sagt tak til dem, som dog ikke var til stede. Mikkel Asmussen blev valgt som 
revisor suppleant. Der blev sagt tak til Mikkel. 
 
 
Ad pkt. 9 – Eventuelt 



 

 

 
Det blev derefter drøftet, hvem der ville byde ind på frivilligposter i øvrigt. Listen med frivillige, der havde 
meldt sig på forhånd eller meldte sig på mødet, ses nedenfor. Alle blev takket. 
 

• Kapsejladsudvalg: 
• Fastlæggelse af kapsejladskalenderen (Tine) 
• Koordinering med dommere (Klub) 
• Koordinering med klubber (Tine) 
• Nyheder og opdateringer fra stævner (Jan vedr. billeder og en ung, f.eks. Sofie, 

vedr. SoMe live opdateringer, m.v.) 
• Heat-tavler (Klub) 
• Pointberegning og upload af resultater (Klub+Nikolaj Kruppa) 
• Video og redigering (?) 
• Junior/Young Gun (Tine Walldén Jespersen og Henrik Blakskjær, som afholder 

opstartsmøde med øvrige frivillige forældre)  
• Vedligehold af trailer og udstyr (NB) 
• Speed (Mikkel Asmussen) 
• Kona/Raceboard (NB) 
• Sejladsbestemmelser (Henrik Blakskjær) 
• Fotograf (Jan Nielsen) 
• Hjælp til spørgeskema (Christina Larsen) 

 

• W/F-udvalget: 
• Formand mm. (Nicolaj Klitgaard Frederiksen) 
• Sponsorer mm. (Andreas Pedersen) 

• Diverse & Ansvarlige for PWA (Mads Bjørnå) 
• Økonomi (Andreas Jørgensen) 
• Video (Vitus Larsen, Bøtner) 

 
Der blev slutteligt drøftet følgende forhold: 

 

• Tilskud til international stævnedeltagelse. Bestyrelsen blev opfordret til at overveje dette og 
evt. rammer herfor. 
• Hvad skal vi gøre for at IFCA/PWA slalom overlever (til der falder ro på udstyret igen). 
Kapsejladsudvalget bør overveje dette.  

• Hvordan får vi nok deltagere til stand-alone stævner. Bredde-stævner, Wing, Kite, 
• Kapsejladsudvalget ønsker dialog med surfere og klubber om ønsker og bidrag til fremtidigt 
set-up. 

• Ændre tidsbegrænsning på DM-touren, så den ligger på fast minuttal. Fordel for bredden. 
• Etablering af klassetræner for iQFoil, som jolleklasser har gjort med succes 
• Mulighed for finansiering af diverse arrangementer og tiltag fra DS 

 
 
Herefter afsluttedes generalforsamlingen, og dirigenten takkede for en god generalforsamling. 
 
Niklaj Kruppa afsluttede mødet. 
 
 
 



 

 

Vejle den 26. oktober 2023 
 
Tine Walldén Jespersen 
Dirigent 


